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حاشیه های تمام نشدنی بازی های کشورهای اسلامی
لباس های پلاستیکی در هوای شرجی تا سوزاندن بلیت های ۵۰ میلیونی!

پنجمین دوره بازی های کشــوری اسلامی درحالی 
فردا با برگزاری مراسم افتتاحیه رسماً آغاز می شود که 
حاشیه های حضور کاروان ایران در این دوره از رقابت ها 
هنوز ادامه دارد. به گزارش ایرنا، حاشــیه های کاروان 
۵۰۰ نفره ایران از اعزام زود هنگام برخی اعضای کادر 
سرپرستی به قونیه آغاز شد؛ جایی که اصغر رحیمی 
سرپرست کاروان به همراه هادی ساعی معاون کاروان 
و عاطفه اسلامیان مســئول امور بین الملل کاروان از 
پنجم مردادماه راهی ترکیه شدند تا به گفته خود برخی 
مشکلات را پیش از رسیدن اعضای کاروان حل و فصل 
کنند اما خانوادگی شدن این سفر و حضور پسر ساعی و 
فرزند اسلامیان در قونیه که شایعه شده )فرزند ساعی( 
با ID کارت مسابقات در دهکده بازی ها تردد می کند، 
صدای انتقادات را بلند کرد. به خصوص این که پیش تر 
گفته شده بود به دلیل محدودیت های در نظر گرفته 
شده از سوی میزبان، برخی مربیان امکان اسکان در 
دهکده بازی ها را ندارند. البته شایعه صدور ID کارت 
مسابقات برای فرزند ساعی هنوز از سوی هیچ منبع 

موثقی تأیید نشده است.
 فضای مجــازی بلای جــان مهمانان 

ناخوانده!
با این حال اما انتشار برخی عکس ها در فضای مجازی، 
شائبه حضور چند میهمان ناخوانده را در پشت صحنه 
کاروان قوت بخشــید. درحالی که مسئولان کمیته 
ملی المپیک از خانوادگی شدن سفر کادرسرپرستی 
و حاشیه های ایجاد شده توسط آن ها ابراز بی اطلاعی 
کردند، ســیدرضا صالحی امیری رئیس کمیته ملی 
المپیک درخصوص ســفر زودهنگام کادر سرپرستی 
عنوان کرد این موضوع با هماهنگی کمیته و برای حل 

و فصل ۱۲ مورد در قونیه انجام شد. او حتی تاکید کرد 
یکی از این موارد هماهنگی درخصوص تغییر لیست 
ورزشکاران برخی رشــته ها از جمله کشتی، والیبال 
و تیروکمان بود و کادرسرپرســتی بــرای رفع کردن 

مشکلاتی از این دست زودتر به قونیه رفت.
معلم میزبــان در چالش حل معضلات 

خودی ها
در طرف مقابل اصغر رحیمی سرپرســت کاروان در 
مصاحبه های مختلف تاکیــد کرد بی تجربگی کمیته 
برگزاری بازی ها باعث شــده تا کادر سرپرستی ایران 
ناچار شــود برخی نکات را به مســئولان این کمیته 
آموزش دهد. در چنین شرایطی انتظار می رفت کادر 
سرپرستی ایران که نقش معلم میزبان در قونیه را بازی 
می کند، بهترین شــرایط را برای اعضای کاروان خود 
فراهم کنند؛ به خصوص این که این کادر چند روز پیش 

از باز شدن دهکده بازی ها در قونیه حضور داشت.
سفر ۳ ساعته به قونیه ۱۳ ساعت طول 

کشید
اما با ورود اولین گروه از ورزشــکاران ایران به دهکده 
بازی ها، مشکلات سرباز کرد. چارتر نبودن سفر اعضای 
کاروان اولین مشکل بود؛ آن هم در شرایطی که امکان 
پرواز مســتقیم از تهران به قونیه وجود داشت اما در 
اقدامی سؤال برانگیز، اعزامیان مجبورند به آنکارا بروند 
و با طی کردن مســیر ۲۸۰ کیلومتری با اتوبوس وارد 
دهکده بازی ها در قونیه شــوند. سفر زمینی که گفته 
می شــود چیزی حدود ۴ الی ۵ ساعت طول می کشد 
و در همان بدو امر گرسنگی افراد در مسیری اتوبوسی 
و عدم تهیه غذا برای اولین گروه اعزامی گویا حسابی 

سروصدای همه را درآورده بود.

مســیر انتخابی برای رســیدن کاروان ایران به قونیه 
واکنش کوروش باقری مدیر تیم های ملی وزنه برداری 
را هم به دنبال داشــت تا بگوید: فکر نمی کردیم برای 
رسیدن به کشــور بغل گوش مان ۱۳ ســاعت در راه 

باشیم!
ریکاوری با پنکه در هوای شرجی قونیه

کمیته برگزارکننده بازی ها درحالی دانشگاه 
سلجوق را به دهکده محل اقامت ورزشکاران اختصاص 
داده که این دانشــگاه به دلیل تعطیلی در تابستان، 
سیستم سرمایشــی ندارد و با توجه به گرمای هوا در 
مردادماه، ورزشــکاران ایرانی از دمای بالا و غیرقابل 
تحمل اتاق های محل اسکانشــان به شدت گله مند 
بودند. نکته عجیب ماجرا این که چرا کادرسرپرستی 
پیش از ورود ورزشکاران فکری برای حل این مشکل 
نکرده بود؟ مگر آقای رحیمی و کادر همراهش برای 
حل مشکلاتی از این دســت زودتر راهی ترکیه نشده 
بودند؟ پــس در مدت زمان طولانی حضورشــان در 
ترکیه چه می کردند که با اعتراض تند ورزشکاران چند 
فدراسیون، درنهایت بعد از ۴ الی ۵ روز، دستور خرید 
۱۲۰ دســتگاه پنکه از ایران و توسط صالحی امیری 
رئیس کمیته ملی المپیک صادر شــد تا ورزشکاران 
بتوانند در اتاق های خود و در دمای مناسب استراحت 

کنند؟
اعتراض به نبود سیم کارت و اینترنت

عدم تهیه ســیم کارت و تأمین اینترنت برای 
اعضای کاروان، یکی از دیگر از مشــکلات اساســی 
تیم های اعزامی بود که آن هم بــا ورود مجدد رییس 
کمیته ملی المپیک به ماجرا حل شــد. این مســئله 
به قدری برای وسلین وویوویچ، سرمربی مونته نگرویی 

تیم ملی هندبال مردان ایــران ناراحت کننده بود که 
اعتراض خاصی نسبت به آن انجام داد. او که وضعیت 
اتاق ها و محل اسکان ورزشکاران را فاجعه بار خوانده بود 
با تاکید بر این که این شرایط درشان او و تیمش نیست، 
بلیت برگشت به کشورش را تهیه کرده و حتی گفته بود 
چون به او توهین شده حاضر نیست به ایران برگردد. 
درنهایت هم با پادرمیانی سرپرست تیم هندبال وسلین 

متقاعد به ماندن شد.
تحمیل لباس های پلاستیکی به کاروان با 

اعمال سلیقه شخصی
لباس های پلاستیکی هم از دیگر مشکلات عجیب و 
غریب کاروان ایران در قونیه است. لباس هایی که توسط 
برند متعلق به صمد نیکخواه بهرامی بسکتبالیســت 
نامدار ایرانــی تهیه شــده اما جنس لبــاس هتلی 
ورزشکاران اصلًا مرغوب نیســت و به دلیل مناسب 
نبودن لباس ها با شرایط آب وهوایی قونیه که به شدت 
شرجی است، ورزشکاران حاضر به پوشیدن آن نیستند 
و حتی برخی فدراســیون ها اقدام به تهیه لباس برای 
اعضای تیم خود کرده اند. البته گفته می شود کمپانی 

SNB لباس های مرغوب و مناســب هم داشته اما با 
اعمال سلیقه یکی فرد مسئول در کمیته، جنس و مدل 
لباس کاروان تغییر کرده است که علت این اتفاق هم در 

نوع خود جای سؤال دارد!
سفر ۲۰۰ میلیونی اعضای هیئت اجرایی به قونیه
تازه تریــن حاشــیه کاروان ایــران در قونیه، ســفر 
غیرضــروری ۴ نفر از اعضای هیئــت اجرایی کمیته 
ملی المپیک به قونیه است. مجید کیهانی، علی دادگر، 
سید عبدی افتخاری و علیرضا رحیمی درحالی راهی 
ترکیه شــده اند که هیچ یک نه فدراسیونی دارند و نه 
دلیلی برای حضور در مسابقات. آن هم در شرایطی که 
هزینه اعزام هر فرد به قونیه چیزی بالای ۵۰ میلیون 
تومان است و بدون احتساب هزینه های جانبی، حضور 
بی مورد این ۴ نفر دست کم ۲۰۰ میلیون تومان خرج 
روی دست کاروان گذاشته اســت البته اگر این افراد 
بابت این حضور حق مأموریت دریافت نکنند. نام این 
۴ نفر درحالی رسانه ای شــده که هنوز آمار دقیقی از 
حضور نفرات اضافه در کاروان در دست نیست. حال 

باید منتظر ماند و دید.
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 قوانین سخت iwf برای مبارزه با دوپینگ؛

 تست خارج از مسابقه ندهید
 به المپیک نمی روید

مسوولان فدراسیون جهانی وزنه برداری هشدار 
دادند در صورتی که امکان گرفتن تست خارج از 
مسابقه برای برخی وزنه برداران فراهم نباشد، آن 

کشور نمی تواند به المپیک برود.
 )IWF( در حــال برنامــه ریزی قوانیــن جدید 

سختگیرانه ای است
نشــریه inside the games با اشــاره به آخرین 
اقدامات فدراســیون جهانی وزنه برداری در مورد 
مبارزه با دوپینگ نوشــت: )IWF( در حال برنامه 
ریــزی قوانین جدیــد ســختگیرانه ای در مورد 
تســت های دوپینگی اســت که خارج از مسابقه 
گرفته می شود و کسانی که تخلف کنند از بازی های 

المپیک حذف خواهند شد.
 حتی صحبت هایی مبنی بر از دست رفتن 

جایگاه این رشته در ioc شنیده می شود
در ســال های اخیر تعداد زیــادی از عنوان داران 
المپیکی به خاطر مثبت شــدن تست دوپینگ از 
حضور در فعالیت های حرفه ای محروم شدند و به 
همین خاطر فدراسیون جهانی المپیک به نوعی 
اعتماد خود را به وزنه برداری از دست داده و حتی 
صحبت هایی مبنی بر از دســت رفتن جایگاه این 

رشته در ioc شنیده می شود.
بر همین اساس اگر فدراسیون جهانی وزنه برداری 
بخواهد اعتماد IOC را دوباره به دست آورد و جایگاه 
خود را در سال ۲۰۲۸ پس بگیرد، مبارزه قوی تر با 

دوپینگ اولویت اصلی است.
آنتونیو اورسو، دبیر کل فدراسیون جهانی با اشاره 
به اقدامات فوق افزود: اگــر نمایندگان ما نتوانند 
برای گرفتن آزمایش دوپینگ به کشوری بروند، آن 
کشور از المپیک حذف خواهد شد. البته فقط کره 
شمالی نیست که قوانین برای ورود به آن سخت 
است بلکه بسیاری از کشــورها هستند که امکان 
انجام آزمایش های دوپینگ خارج از مسابقه را برای 
ما فراهم نمی کنند. ما باید قوانین را تغییر دهیم و 
باید این کار را تا دســامبر انجام دهیم چون اولین 

مسابقه گزینشی المپیک پاریس ۲۰۲۴ را داریم.
*** 

مدت ها اســت که در وزنه برداری ایــن موضوع 
مطرح بوده اســت که ورزشــکاران کره شمالی 
مدال های طلای زیــادی را در بازی های المپیک 
و دیگر مسابقات می گیرند اما هرگز تحت آزمایش 
خارج از مسابقه قرار نگرفته اند، زیرا افسران آنتی 
دوپینگ مجاز به ورود به این کشور نیستند. از این 
رو فدراسیون جهانی تصویب کرده که ورزشکاران 
باید همیشــه برای تســت بدون اطلاع خارج از 

مسابقه در دسترس باشند.
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هافبک یوونتوس کلید برون رفت منچستریونایتد از شرایط بحرانی فصیحی رکورد ملی دو صدمتر را در قونیه شکستبارسلونا مسی را نمی خواهد
ایرنا: سران باشگاه منچستریونایتد اقدامات اولیه برای جذب هافبک یوونتوس را انجام 
دادند. طبق ادعای رسانه های بریتانیایی منچستریونایتد در تلاش است تا بتواند هافبک 
یوونتوس را به اولدترافورد بیاورد. شیاطین سرخ در نخستین دیدار خانگی خود با نتیجه 
۲ بر یک مغلوب برایتون شدند تا عملکرد نا امید کننده ای در نخستین بازی فصل داشته 
باشند. همین موضوع موجب شد تا انتقادات از تیم تن هاخ دو چندان شود. دلیل اصلی 
ناکامی های منچستریونایتد عملکرد نه چندان خوب خط هافبک این تیم است. با این حال 
مسوولان این تیم امیدوار هستند تا با جذب ربیوت در روزهای باقی مانده از نقل و انتقالات 

نیم فصل بتوانند شرایط بحرانی را بهبود بخشند.

ایرنا: رییس باشگاه بارسلونا گفت: مسی بازیکن پاری ســن ژرمن است و صحبتی برای 
بازگرداندن او نداشــته و قصدی هم برای اینکار نداریم. از ابتدای حضورژاوی هرناندز در 
بارسلونا، صحبت هایی مبنی بر بازگشت مسی به نیوکمپ مطرح شد. رسانه های اسپانیایی 
بارها در مورد بازگشت این بازیکن به بارسا خبرهایی را منتشر کردند اما تا الان که این اتفاق 
رخ نداده است. در همین راستا لاپورتا رییس باشگاه بارسلونا در این باره گفت: مسی بازیکن 
پاری سن ژرمن است و ما با او صحبتی نکردیم و نخواهیم کرد. این مقام مسوول تاکید کرد: 
ما به او مدیون هستیم و روابط ما با مسی مثل یک خانواده است اما تا کنون صحبتی در مورد 

بازگشت او صورت نگرفته چرا که او قرارداد دارد.

مهر: در جریان مسابقات دو و میدانی پنجمین دوره از بازی های کشورهای اسلامی 
فرزانه فصیحی بار دیگر رکورد ملی ۱۰۰ متر را شکست و به مرحله نیمه نهایی راه پیدا 
کرد. فرزانه فصیحی با ثبت زمان ۱۱: ۲۴ ثانیه در رقابت دو ۱۰۰ بازی های همبستگی 
کشورهای اسلامی ضمن شکستن رکورد ملی این ماده که با زمان ۱۱: ۴۴ ثانیه در 
دست خودش بود، بعنوان نفر نخست از گروه خودش با اقتدار راهی مرحله نیمه نهایی 

شد. مرحله نیمه نهایی این مسابقه فردا برگزار خواهد شد. 
گفتنی است در این گروه دوندگان ترکیه و قزاقستان بعنوان نفرات دوم و سوم از خط 

پایان عبور کردند.


